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 الملخص:        
لى متتدت تتتوافر مهتتارات كتت  المشتتة ت الرياضتتية لتتدت طل تتة قستتم إ التعتترف   استتتهدف هتتلا ال  تت 

   .ضيات بةلية التربية مح افةة عدنالريا
من ط ب ( طالً ا وطال ة، و 13وتةونت عينة ال    من ط ب المستوت الثال  وعددهم )  

( طالً ا وطال ة، وتم استخدام المنهج الوصفي الت ليلي، واخت ار لقياس مدت 15المستوت الرابع )
 توافر مهارات ك  المشة ت الرياضية لدت عينة الدراسة )بعد التأكد من صدقه وث اته(.

/عدن في امت ك ل ة قسم الرياضيات بةلية التربيةوأظهر ال    أن هناك ضعفًا شديدًا لدت ط 
ق تدريس ائالرياضية، ومن أهم توصيات ال    تضمين مقررات طر  مهارات ك  المشة ت

الرياضية لدت طل ة قسم الرياضيات موضوعات تركز على تنمية مهارات ك  المشة ت 
 .الرياضيات

 .مهارات ك  المشة ت الرياضية :الةلمات المفتاكية
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Abstract: 

 This research aims to investigate the availability of  mathematical problem solving 

skills  among the students of mathematics departments – Faculty of Education - 

University of Aden. 

   The study sample consists of ( 13 ) students of third year and (15) students of fourth 

year of mathematics department – faculty of education- Aden. The researchers used 

the descriptive analytical method. For the purpose of the research  the researchers 

used a test to measure  mathematical problems solving skills ( after calculating 

validity and reliability) The research shows  weakness of  mathematics department 

students'  in mathematical problem solving skills.  

The research recommends to implicate  mathematical problems solving skills to  

mathematics  teaching  methods courses.. Keywords: mathematical problems 

solving skills. 

 


